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Bijeenkomst IKE – nieuwe gemeenteraad 21 april 2022 

Aanwezig van het IKE: 

Francois Moelands 

Peter van den Maagdenberg 

Thom Kanters 

Susan Sauren 

 

Inwonerparticipatie: we missen de ondernemers in het verhaal. Het is belangrijk om de komende 

jaren in contact te blijven.  

De uitnodiging voor het meepraten over het concept kwam (te) laat om hier als ondernemers nog 

goed op te kunnen schakelen. Wel fijn dat dit gesprek nog kan plaatsvinden.  

 

In het algemeen: te weinig aandacht voor ondernemers. Overal staat inwoners, maar vergeet de 

ondernemers niet. 

Conclusie: Ondernemers en werkomgeving duidelijker en vaker opnemen als aparte doelgroep. 

 

Gesprekken met het Werkplein, het Werkgeversservicepunt, UWV en gemeente zijn wel gaande, 

maar het stokt vaak. Te weinig actie en doortastendheid. IKE zal zeker een verbindende rol oppakken 

maar mist daadkracht bij de overheidsinstanties. Er is grote behoefte aan personeel dus de contacten 

en de actie is gewenst. Het is met name onduidelijk voor bedrijven waar de juiste ingang is.  

 

Werken aan werk was succesvol. Het bestaat nog maar is kabbelend. Corona heeft hier natuurlijk ook 

niet aan geholpen. We moeten niet vergeten dat corona op veel projecten en contacten negatieve 

invloed heeft gehad.  

 

Schuldsignalering wordt serieus opgepakt door de ondernemers zelf. Ze investeren hierin omdat 

medewerkers met schulden minder of niet productief zijn. Bij de eerste signalen gaan de 

ondernemers het gesprek aan om erger te voorkomen. Contact met het Werkplein hierover is bij de 

Roode Loper weer ontstaan. Werkplein gaat dit oppakken.  

Ook hier is wederom de oproep: laat de ondernemer weten bij wie ze zich kunnen melden. Waar 

kunnen ondernemers terecht? En kijk over de grenzen heen van de eigen gemeente of regio en 

verwijs dan naar instanties in de regio waar de werknemers wonen.  

 

Naar aanleiding hiervan: De IKE omvat 130 leden, maar Etten-Leur telt veel meer bedrijven. De IKE 

kan in de toegang bij de gemeente een rol spelen omdat zij meer in contact staan met de gemeente. 

Maar niet ieder bedrijf is lid, dus duidelijkheid over de toegang is sowieso heel belangrijk. Er moeten 

duidelijke toegangen zijn voor alle (ook nieuwe) ondernemers. De website is niet best en vooral 

gericht op inwoners. De communicatie met ‘waar moet ik als ondernemer zijn’ moet echt beter.  

Conclusie: Zorg voor een duidelijke ingang voor ondernemers bij Gemeente en het Werkplein. Betrek 

ondernemers en Werkplein actief in schulden en schuldsanering. 

 

De menselijke maat wordt herhaaldelijk vermeld in het concept raadsprogramma. Ook voor 

bedrijven is dit belangrijk (niet alleen voor inwoners dus), bijvoorbeeld ook gezien de nieuwe 

omgevingswet waarvan niemand nog echt weet hoe dat gaat uitpakken. Gemeenten moeten 
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hiervoor echt investeren in voldoende capaciteit om vergunningsaanvragen te behandelen en af te 

ronden.  

Conclusie: Hanteer het uitgangspunt de menselijke maat ook voor bedrijven, verplaats je als overheid 

ook in de ondernemers. 

 

Sociaal Etten-Leur: o.a. sportverenigingen en wijkgebouwen kosten de gemeente weliswaar geld, 

maar deze zijn heel belangrijk voor de verbinding binnen Etten-Leur en het bindt (jonge) mensen aan 

Etten-Leur.  

 

De IKE mist de jongeren bij het onderdeel Sociaal Etten-leur. Hoe maken en houden we de jeugd 

enthousiast voor Etten-Leur. We zijn vaak bescheiden en dat is op zich niet erg, maar Etten-Leur mag 

echt wel zichtbaarder zijn want er is genoeg om trots op te zijn. Suggesties om jongeren te binden 

zijn: een MBO (en HBO) in de gemeente, het aantrekken winkelketens en horeca en voldoende 

activiteiten. Etten-Leur mag en moet bruisen. Let ook op de drop-outs. Het jongerenwerk doet goed 

werk. Hou dat in de gaten. Dat moet goed blijven. 

Conclusie: Neem de doelgroep jongeren apart op en bindt deze doelgroep door diverse maatregelen 

aan Etten-Leur. 

 

Rond het thema wonen vraagt de IKE aandacht voor de verkeersveiligheid op Vosdonk. Als 

voetganger ben je aangeschoten wild. Er zijn geen of te weinig veilige voetpaden. Doe daar iets mee 

als je het hebt over revitalisering. Het onkruid (zoals op Attelaken) groeit soms zo dat de voetpaden 

niet meer zichtbaar zijn. Bloemenmengsels tbv biodiversiteit worden wel toegejuicht.  

Conclusie: Verbeter de verkeersveiligheid op Vosdonk en zorg voor veilige voetpaden. 

Conclusie: Verbeter het onderhoudsniveau van de openbare ruimte, met name de hoeveelheid 

onkruid op voetpaden. 

 

Er is een vraag gesteld aan ondernemers over het plaatsen van bomen in het openbaar gebied. Dit 

soort vragen moet je echt niet aan ondernemers stellen. Dan zijn er wel belangrijkere onderwerpen 

om uit te vragen of te bespreken.  

Conclusie: Niet alles leent zich voor participatie. Betrek ondernemers daar waar het te maken heeft 

met het bedrijf en bedrijvigheid en niet met andere zaken. 

 

Economie en werk: in het concept raadsprogramma wordt veel gesproken over verbinding tussen 

bedrijven en onderwijs. De IKE is benieuwd naar hoe we dat gaan doen. Het project Werk aan 

Onderwijs loopt. De stuurgroep wil een visie voor de komende vijf jaar gaan opstellen.  

Ook hier speelt de rol van het Werkplein zoals eerder in het gesprek al aan bod kwam.  

Conclusie: Ondersteun het opstellen van de visie op Werk aan Onderwijs. 

 

Vrijetijdseconomie is oke, maar wat betreft bedrijventerreinen leven er vragen en zorgen. Bedrijven 

vertrekken omdat er te weinig ruimte is voor hen om uit te breiden. Denk bij bedrijventerreinen en 

revitalisering eerst eens aan de Etten-Leurse bedrijven die willen uitbreiden. Waar zijn de 

uitbreidingsmogelijkheden?  

 

Het IKE spreekt zich nadrukkelijk uit tegen de zogenaamde logistieke blokkendozen. Etten-Leur is in 

de RIA ook geen hotspot voor dit soort bedrijven, dus denk eerst na over andersoortige bedrijven en 
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uitbreidingsmogelijkheden voor Etten-Leurse bedrijven. Het IKE vindt het jammer dat er nu net weer 

zo’n bedrijf gebouwd wordt, maar snapt ook dat ontwikkelaars die grond bezitten de keuze zelf 

maken. 

Conclusie: Ondersteun het uitbreiden van Etten-Leurse bedrijven in plaats van het aantrekken en 

plaatsen van logistieke blokkendozen. 

 

Duurzaamheid is voor de IKE een heel belangrijk onderwerp. Susan vertelt over project De Grote 

Oogst. Een project met onder andere VNO-NCW, Provincie en IKE. Dit is een omvangrijk project waar 

meerdere partijen geld in steken. Vosdonk is een grote energieverbruiker en is dan ook gekozen in 

het project De Grote Oogst.  

 

Het project raakt veel aspecten op het gebied van duurzaamheid. Zaken die niet genoemd worden in 

het concept raadsprogramma. Het onderdeel duurzaamheid is erg mager. Het stuk over woningen 

gaat inwoners aan, circulair is ook onderdeel van project De Grote Oogst, en bij het onderdeel 

revitalisering bedrijven gaat het alleen over zonnepanelen. En juist dat levert grote problemen op 

vanwege de capaciteit van het net. Kan de gemeente geen rol pakken door aan de boom van de 

energiebedrijven te rammelen? Die moeten in beweging komen. Verder mist de IKE de 

energietransitie en klimaatadaptatie in het stuk. Duurzaamheid is een belangrijk streven van het 

bedrijfsleven om toekomstbestendig te kunnen zijn.  

 

Kan restwarmte van Vosdonk (Isover) niet gebruikt worden voor verwarming van de nieuwe wijk 

Hoge Haansberg? Denk over dit soort kansen na.  

Conclusie: Meer ambitie op het vlak van duurzaamheid en sluit aan en ondersteun het project Grote 

Oogst. Ook aan de energietransitie wordt voorbijgegaan. Ga de dialoog aan met bedrijven en vraag 

waar ze tegenaan lopen. Er is steun nodig vanuit de overheid om klimaatdoelstellingen samen te 

behalen. Bedrijven kunnen dit niet alleen. 

 

IKE wenst een bruisend Etten-Leur. Bedrijven investeren daarin als het kan. 

Conclusie: Ondersteun initiatieven van bedrijven voor een bruisend Etten-Leur. 

 

Er is sprake van een grote stijging (15% stijging) in de WOZ. Daar zal bezwaar op komen. Laat 

bedrijven eerst weer vet op de botten krijgen.  

 

Probeer, uiteraard binnen de regels, voorrang te geven aan Etten-Leurse ondernemers bij 

aanbestedingen en inkoop.  

Conclusie: Geef, voor zover wettelijk mogelijk, voorrang aan Etten-Leurse bedrijven bij aanbesteding 

en inkoop. 

 

Let op de RIA: daar is veel geld beschikbaar. IKE ziet Etten-Leur daar nog niet veel vermeld worden. 

Conclusie: Sluit actief aan op de RIA. 

 

Denk na over hoeveel je nog wilt of zelfs moet groeien om een goede gemeente te kunnen zijn en 

blijven met goede voorzieningen etc. Heb daar een visie op. Kun je daar niet bedrijfsmatig naar kijken 

(BV Etten-Leur) zodat je weet wat je moet doen om te kunnen overleven? De gemeenteraad licht toe 

dat de vergelijking met een bedrijf niet helemaal opgaat, maar ook dat een middelgrote gemeente 
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met een groei tot 50.000 inwoners goed zelfstandig kan zijn. Dat is zeker ook de visie van de raad. Op 

veel vlakken scoort Etten-Leur best goed. Kengetallen zijn te vinden op 

www.waarstaatjegemeente.nl.  

Conclusie: Heb een visie op de benodigde groei van de gemeente. 

 

Tot slot: de IKE wil niet alleen aan het begin van de raadsperiode een goed gesprek met de 

gemeente, maar ook voor de verkiezingen om samen terug- en vooruit te blikken. De gemeenteraad 

verzekert de IKE dat ze zolang niet zullen wachten om het gesprek te vervolgen.  

Conclusie: Blijf als gemeenteraad voortdurend in gesprek met de ondernemers, dus niet alleen rond 

verkiezingen. 

http://www.waarstaatjegemeente.nl/
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